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Referat 
 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt – Morten vil gerne orientere om status på sygeplejerskekonflikten under eventuelt. 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3. Status Senior Nyt Fredericia 

Pengene er nu overført til Danske Bank og skift at kasserere er på plads. Tusind tak til Jørgen for 

den ekstra indsats det sidste halve år.  

 

Fra forvaltningens side arbejdes der på at få overførsel af tilskud til at passe med, hvornår udgifter 

til udgivelse forfalder. 

 

Der har været afholdt redaktionsmøde vedr. næste udgivelse. Der arbejdes på at få følgende emner 

med;   

- Flex ture 

- Seniorrådets facebook side 

- Nexus borger 

- NemID ændres til MitID  

- Nyt fra Seniorrådet  

- Fjernelse af digitale spor efter død 

 

Redaktionsgruppen vil også gerne have et interview med en borger, som har været på en 

aflastningsplads. Så hvis en fra Seniorrådet kender en borger, som vil være interesseret i at stille op 

til et sådan interview hører Flemming gerne om det.  

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Jytte og Flemming har været til repræsentantskabsmøde i Danske Ældreråd. Inger Møller Nielsen er 

valgt som ny formand for Danske Ældreråd. På mødet blev der også vedtaget kontingentforhøjelse. 

 

Der er lavet en ny aftale om uddannelse af SOSU som gerne skulle give flere Sosu´er. 

 

Fredericia Kommune har udsendt pressemeddelelse vedr. styrket indsats vedr. ensomhed. 



 

500 mio (på landsplan) til oplevelser skal bekæmpe ensomhed blandt ældre og udsatte. 

 

Jytte har den 22. juni været til møde i Bibliotekets Brugerråd. Det var første gang, at hun deltog i 

deres møde. Den 7/9 skal de på besøg ved Vejen Kommune/bibliotek. 

 

Grethe fortalte, at Ældresagen har fået en henvendelse med en ide om at skabe Flyttevenner. 

Flyttevenner skulle være en gruppe frivillige, som kunne hjælpe, hvis borgere uden netværk har 

brug for hjælp til at flytte f.eks på plejehjem. På nuværende tidspunkt håndteres denne opgave i 

Plejen, men det kunne være ønskværdig, hvis det kunne køre via Ældresagen. Ældresagen har 

besluttet, at de gerne vil gå ind i arbejdet med at få skabt denne service, så det arbejdes der videre 

på. 

 

Søren fortalte om Bevæg dig glad under Idræt i dagtimerne. Her er der en folk frivillige, som ved 

brug af busserne Romeo og Julie transportere borgerne til og fra tilbuddet.  

 

Svend kunne fortælle af ”En som dig” starter op igen efter sommerferien. En som dig er et 

samarbejde mellem de 3 brugerråd, hvor der en gang om måneden bliver arrangeret fællesspisning. 

 

Aksel melder afbud til mødet i august på grund af ferie. 

 

Punkt 5. Seniorrådets informationsvirksomhed 

Seniorrådet har diskuteret emnet på formødet og blevet enige om at godkende arbejdsgruppens 

oplæg med få små rettelser.  

 

Det er ligeledes besluttet af der på facebooksiden gives mulighed for dialog. Bent Jørgensen fra 

Kolding Ældreråd bruges som assistance til oprettelse af facebooksiden. 

 

Søren står for opgaven med oprettelse, vedligeholdelse samt skrive indlæg. 

 

Senior Nyt Fredericia kan ikke komme digitalt på fredericia.dk, så Seniorrådet vil arbejde videre på 

at få oprettet en hjemmeside, hvor man kan lægge Senior Nyt Fredericia digitalt. 

 

 



Punkt 6.  Fredericia Kommunes organisation v/Morten 

Morten gennemgik den nuværende organisering og udleverede organisationsdiagram. 

 

Punkt 7. Eventuelt 

Orientering om status på sygeplejerskekonflikt v/Morten.  

Status på sygeplejerskekonflikten – Konflikten startede natten til lørdag. I Fredericia Kommune er 

hele området udtaget til strejke. I Fredericia Kommune er der ca. 1.500 borgere, som modtager 

ydelser fra Sygeplejen. Ca. 800 borgere er borgere med ukompliceret ydelser, så disse ydelser er 

delegeret til assistenterne. Ca. 200 – 250 borgere modtager så kompliceret ydelser, at de indgår i 

nødberedskabet. Det betyder, at ca. 450 – 500 borgere er berørte af konflikten. 

 

De privat praktiserende læger har meldt ud, at de ikke vil påtage sig opgaven med at hjælpe de 

berørte borgere. Det betyder, at flere borgere bliver revurderet og indgår i nødberedskabet. 

Nødberedskabet nærmere sig almindelig niveau og derfor er der løbende dialog med Dansk 

Sygeplejeråd. 

 

Grethe spurgte til hvordan ældre ikke digitale borgere kommer af med deres gamle skraldespand. 

Umiddelbart kan man kun bestille afhentning af spand digitalt. Morten følger op på spørgsmålet og 

vender tilbage. 

 

Forslag til punkter til kommende Seniorrådsmøder: 

- Introduktion til Frivilligcenteret v/Louis 

- Introduktion til Demensfællesskabet Lillebælt 

 

Punkt 8. Frokost – Vi ønsker hinanden en god sommerferie  

Seniorrådet ønskede hinanden en god sommerferie og glæder sig til at forsætte arbejdet efter 

sommerferien 


